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Vážení spoluobčané,
letní prázdniny jsou již 
v tuto chvíli dávnou 
minulostí, ale pevně 
věřím, že jste je prožili 
podle svých představ 
a že jste nabití energií, 
která bude potřebná 
ke zvládání každoden-
ních starostí a povin-
ností v nadcházejících 
podzimních měsících.
Také naši malí prvňáčci 
již mají za sebou svůj 
první školní den, a tak 

přeji nejen jim, ale všem ostatním žákům, novému 
vedení, pedagogickým a nepedagogickým pracov-
níkům základní školy úspěšný školní rok 2023/2024.
V letních měsících se uskutečnilo několik akcí pořáda-
ných našimi spolky nebo obecním úřadem. V polovi-
ně července pořádala sportovní komise pod vedením 
jejího předsedy Davida Pluschkeho každoroční turnaj 
v malé kopané – Velkohoštické sportovní odpoledne. 
Děkuji všem členům komise, kteří se podíleli na orga-
nizaci turnaje a členům spolků, kteří zajišťovali prodej 
občerstvení. Samozřejmě děkuji i samotným hráčům 
a také rozhodčím za účast, protože se hrálo za oprav-
du úmorného vedra.
V září se pak obec především finančně, ale i organi-
začně podílela na zajištění Dožínek, přičemž víkend 
byl spojen s již 27. ročníkem Výstavy hroznů Slezska, 
který pořádali naši zahrádkáři v čele s předsedou Jo-
sefem Teuerem. Děkuji předsedům a členům všech 
spolků v naší obci a zaměstnancům obecního úřadu 
za ochotu přiložit ruku k dílu, a přispět tak ke zdárné-
mu průběhu oslav ukončení žní. Poděkování za mo-
derování Dožínek patří rovněž paní Lucii Martínkové 
a panu místostarostovi Michalu Kalužovi.  
Zastupitelstvo obce Velké Hoštice se za uplynu-
lé tři měsíce sešlo dvakrát. Na červnovém zasedá-
ní byla schválena účetní závěrka obce Velké Hošti-
ce k 31. 12. 2022 bez výhrad a připomínek, přičemž 
výsledek hospodaření za rok 2022 byl ve výši 
+8 192 222,42 Kč. 
Zastupitelstvo obce také schválilo vítěze výběrového 
řízení na akci „Opravy MK ul. Slezská a ul. Zámecká 
u zámku“ – firmu Silnice Morava s.r.o., za vysoutěže-
nou cenu 1 045 430,34 Kč vč. DPH. Práce na ulici Slez-
ská začaly koncem července. Byl položen nový asfal-
tový povrch a současně byly vyměněny litinové mříže 
na uličních vpustích. I přes snahu realizační firmy se 
však nepodařilo v některých úsecích komunikace po-
ložit asfalt tak, aby tam v době dešťů na některých 

místech nestála voda. Důvodem je skutečnost, že uli-
ce Slezská má historicky téměř nulový spád a na ten-
to problém jsme byli dopředu upozorněni. 
Realizace zakázky dále pokračovala na ul. Zámecká, 
kde se objevily menší komplikace při vytrhání starých 
obrubníků v prostoru příjezdové cesty k ZŠ směrem 
ke schodům. Ukázalo se, že pod 5cm asfaltovým po-
vrchem jsou betonové panely. Vzhledem k tomu, že 
by v místě styku dvou panelů mohl nový asfalt v bu-
doucnu praskat, byly panely vyzdviženy, zemina vy-
brána a deponována, bylo provedeno nové hutněné 
štěrkové podloží a následně byl zrealizován komplet-
ní finální asfaltový povrch. Asfaltování komunikace 
před zámkem bylo provedeno v druhé půli srpna. 
V tuto chvíli je zakázka ukončena.
Další veřejná zakázka malého rozsahu na akci „Re-
konstrukce schodů pod ZŠ Velké Hoštice na ul. Zá-
mecká“ se projednávala za 6. zasedání zastupitelstva 
naší obce dne 21. září. Z pěti oslovených firem ceno-
vě nejvýhodnější nabídku podala společnost WINRO, 
s.r.o., přičemž vysoutěžená cena je 887 869,58 Kč vč. 
DPH. Nové terénní schody budou zhotoveny kom-
pletně ze žuly, staré schodiště bude odstraněno. 
Součástí zakázky je také dodávka zábradlí. 
Zastupitelé také řešili pronájem sálu v Pohostin-
ství Vítek na ul. Opavská. Původní smlouva skončila 
ke dni 31. srpna. Po proběhnuvších jednáních s maji-
telem nemovitosti panem Vítkem a po zvážení všech 
okolností byla zastupiteli schválena nová Smlouva 
o nájmu prostoru sloužícího k podnikání mezi obcí 
Velké Hoštice a Petrem Vítkem. Nájemné bude činit 
120 000 Kč za rok. 
Dalším bodem na programu bylo schválení dvou zá-
měrů. Zastupitelé se rozhodli schválit záměr nákupu 
elektrického komunálního vysavače a nákupu elektrické 
nákladní tříkolky. Tato komunální technika bude sloužit 
pracovníkům obecního úřadu. Bližší informace budou 
součástí posledního letošního čísla Občasníku. 
V závěru svého úvodního slova bych se chtěl krátce 
vyjádřit k příspěvku Petra Michalčíka, který zveřejňu-
jeme v tomto čísle. Vzhledem k tomu, že jsem měl 
organizaci konkurzu na starosti, mohu potvrdit, že se 
stalo tak, jak je v příspěvku psáno. Chybí tam ještě 
anonymy, které byly psány postaru, na papír, doru-
čené pěkně v obálce. Překvapením je pro mě zjištěná 
výše mimořádných odměn, které se vyplácejí z veřej-
ných prostředků. Řada zaměstnanců, kteří se v práci 
doslova nadřou, nepobírají mnohdy roční mzdu v ta-
kové výši, v jaké byly vyplaceny odměny. S konkur-
zem jsem si opravdu „užil“, nic příjemného. 
Vážení spoluobčané, přeji vám hezké podzimní dny 
a ať vám jde vše, jak se říká, od ruky.

David Benek, starosta

Úvodní slovo starosty

Zastupitelstvo obce schvaluje a bere na vědomí: 
5/0 Program 5. zasedání Zastupitelstva obce Velké Hoštice.
5/5  Rozbor hospodaření obce Velké Hoštice za ob-

dobí leden–květen 2023.  
5/7 Rozpočtové opatření č. IV/2023. 
5/10 Celoroční hospodaření obce Velké Hoštice 

za rok 2022 a zároveň schvalují Závěrečný účet 
obce Velké Hoštice za rok 2022 bez výhrad, dle 
zákona č. 250/2000 Sb. a zákona č. 420/2004 Sb.

5/11  Účetní závěrku obce Velké Hoštice k 31. 12. 2022 
bez výhrad a připomínek. O schválení účetní závěr-
ky za rok 2022 bude sepsán protokol o schvalování 
účetní závěrky (Vyhláška č. 220/2013 Sb., § 11).

 Zastupitelstvo obce Velké Hoštice schvalu-
je výsledek hospodaření za rok 2022 ve výši 
+ 8 192 222,42 Kč. Účetní obce se ukládá pro-
účtovat výsledek hospodaření za rok 2022 a pře-
dat protokol o schválení účetní závěrky do cent-
rálního systému účetních informací státu.

5/12 Pořadí firem výběrového řízení veřejné zakázky ma-
lého rozsahu „Opravy MK ul. Slezská a ul. Zámecká 
u zámku“ a zároveň schvaluje, aby tuto veřejnou za-
kázku realizovala firma Silnice Morava s. r. o., Krnov 
za vysoutěženou cenu 1.045.430,34 Kč včetně DPH 
a pověřuje starostu obce podpisem smlouvy. 

5/13 Poskytnutí účelové neinvestiční dotace spolku 
Klubu žen z. s. Velké Hoštice z rozpočtu obce 
Velké Hoštice ve výši 30 000,00 Kč na „kulturní 
akce II. pololetí letošního roku“.

5/14 Finanční dar Charitě Opava pro mobilní hospic 
Pokojný přístav ve výši 10 000,00 Kč. 

5/15 Darovací smlouvu mezi obcí Velké Hoštice a Řím-
skokatolickou farností Velké Hoštice pro potřeby 
farnosti ve výši 300.000,00 Kč. 

5/16 Návrh darovací smlouvy mezi Moravskoslez-
ským krajem a obcí Velké Hoštice na pozemky 
parc. č. 767/2, ostatní plocha; parc. č. 768, ostatní 
plocha; parc. č. 769, zastavěná plocha a nádvoří; 
parc. č. 770/2, ostatní plocha, doplněný v článku 
IV. Užívání ve veřejném zájmu o bod č. 5. 

5/17 Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene – služebnosti č. E617-S-, mezi obcí Vel-
ké Hoštice a Správou železnic, státní organizací 
na pozemky parc. č. 1178 a parc. č. 1166/4 v ka-
tastrálním území Velké Hoštice, za jednorázovou 
úplatu 10 000,00 Kč + DPH.

5/18 Smlouvu o zřízení věcného břemene – služeb-
nosti č. IV–12 –8020615/3, Velké Hoštice, Opav-
ská, parc. 80/2, rozš. kNN mezi obcí Velké Hoš-
tice a ČEZ Distribucí a.s. za jednorázovou úplatu 
ve výši 2 000,00 Kč + DPH.

5/19 Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení inženýrské 
sítě mezi obcí Velké Hoštice a Severomoravský-
mi vodovody a kanalizacemi Ostrava a. s. 

5/20 Smlouvu o připojení výrobny k distribuční sou-
stavě na napěťové hladině 0,4kV (NN), číslo: 23_
SOP_01_4122182475. 

5/1 Zprávu o činnosti obecního úřadu za uplynulé ob-
dobí.

5/2 Jmenování Mgr. et Bc. Libora Klubala, Ph.D. ředi-
telem Základní školy Velké Hoštice, okres Opava,            
příspěvkové organizace se sídlem Zámecká 207, 
747 31 Velké Hoštice, IČ:70959528.

5/3 Zprávu Kontrolního výboru.
5/4 Zprávu Finančního výboru.
5/6 Úpravu rozpočtu obce Velké Hoštice č. III/2023. 
5/8 Informaci o vkladovém účtu obce Velké Hoštice 

s obnovováním.
5/9 Informaci o spořícím účtu obce Velké Hoštice.
5/21 Závěrečný účet Svazku obcí mikroregionu Hlučín-

ska-západ za rok 2022 včetně Zprávy o výsledku 
přezkoumání hospodaření Svazku obcí mikrore-
gionu Hlučínska-západ za rok 2022 ze strany Mo-
ravskoslezského kraje a Zprávy Kontrolní komise 
při Svazku obcí mikroregionu Hlučínska-západ 
o výsledku kontroly hospodaření Svazku obcí mi-
kroregionu Hlučínska-západ za rok 2022.

5/22 Žádost obyvatel bytového domu č. p. 198 ulice 
Zámecká o projednání možnosti instalace obec-
ní kamery na veřejném parkovišti u zámku. 

Usnesení zastupitelstva

Výpis z usnesení 5. zasedání Zastupitelstva obce 
Velké Hoštice, které se konalo dne 29. 6. 2023

Zastupitelstvo obce schvaluje a bere na vědomí: 
6/0 Program 6. zasedání Zastupitelstva obce Velké Hoštice.
6/4  Rozbor hospodaření obce Velké Hoštice za ob-

dobí leden–srpen 2023.  

6/5 Rozpočtové opatření č. V/2023. 
6/8 Vnitřní směrnici o inventarizaci majetku, závazků, 

pohledávek a jiných aktiv a pasiv pro obec Velké 
Hoštice. 

Výpis z usnesení 6. zasedání Zastupitelstva obce 
Velké Hoštice, které se konalo dne 21. 9. 2023



4 5Velkohoštický Občasník červenec – září 2023

Usnesení zastupitelstva / Infoservis

4 Velkohoštický Občasník

Po několika le-
tech se do parku 
vrátilo zámecké 
letní kino. Vy-
sílání bylo za-
hájeno během 
odpustu českým 

filmem Ostrov. O prázdninách se promítaly rodinné 
filmy Vlk a lev: Nečekané přátelství a Tajemství staré 
bambitky 2, které byly doplněny o dobové filmové 
týdeníky a reklamy. Občerstvení režírovala Restau-
race Kastelán, doplněna spolkem Furtisami. Termíny 
byly plánovány s ohledem na počasí, takže bylo po-
každé krásně teplo. Zájem diváků ukazuje, že v ná-
sledujícím létě bude obec s projekcí pokračovat.

Michal Kaluža

Návrat letního kina 
do zámeckého parku

Mírové náměstí v Hlučíně hostilo již popatnácté Festival 
kultury a hlučínských řemesel. V neděli 2. 7. se zde již 
tradičně představily folklorní a taneční soubory a kape-
ly z celého Hlučínska.
V úvodu přivítala návštěvníky domácí dechová kapela 
Hlučíňanka, po jejímž vystoupení následovalo slavnost-
ní zahájení.
V rámci letošního ročníku festivalu se opět i oceňovalo. 
Pamětní medaili Cypriána Lelka za kulturní a osvětovou 
činnost obdrželi Rudolf Šrámek za přínos v oblasti his-
torie a jazykové kultury na Hlučínsku a Adrián Czernik 
za přínos v oblasti přírody a krajiny na Hlučínsku.
Poté již bylo Mírové náměstí v Hlučíně především o li-
dových písních v podání folklorních souborů Borovanka 
z Bolatic, Karmašnice z Kravař a Srubek ze Štěpánkovic. 
Nově se na festivalu představil dětský folklorní soubor 
Sluníčka ze Služovic. Nechyběla ani tradiční taneční 
vystoupení v podání Bolatických seniorek, Seniorek ze 
Závady a Slunečnic z Kobeřic. Letošní ročník zakončila 
dechová kapela Kobeřanka.
Součástí festivalu byl jako každoročně jarmark řemesel. 
Letos si návštěvníci mohli zakoupit paličkované výrobky, 
keramiku, skleněné vitráže, bižuterii, pletené a ručně šité 
dekorační předměty, dřevěné a pletené výrobky aj. Ochut-
nat mohli např. domácí bramboráky, palačinky, limonády, 
zmrzlinu a samozřejmě nemohly chybět hlučínské koláče.
Děkujeme všem, kteří se podíleli na přípravách a průbě-
hu festivalu, všem účinkujícím za prezentaci toho nejlep-
šího z hlučínské kultury, prodejcům za prezentaci svých 
výrobků, městu Hlučín a Sport a kultuře Hlučín za pomoc 
při přípravách i při samotné koordinaci festivalu, obci 

Vřesina za zapůjčení prodejních stánků, Muzeu Hlučín-
ska za poskytnutí zázemí pro účinkující a samozřejmě 
Moravskoslezskému kraji za finanční podporu celé akce. 
Za rok opět na viděnou!  

Lenka Osmančíková

Patnáctý ročník Festivalu kultury 
a hlučínských řemesel se vydařil

V roce 2022 měla obec Velké Hoštice 1 820 
obyvatel. Ale jak tomu bylo kdysi? Na grafu 
(z dat českého statistického úřadu) je vidět 
vývoj počtu obyvatel od roku 1869 do roku 
2022. V roce 1869 měla obec 1 125 oby-
vatel, což bylo o téměř 700 lidí méně než 
dnes. Největší nárůst byl zaznamenán zpo-
čátku 20. století v letech 1910–1930, největ-
ší úbytek byl samozřejmě po 2. světové vál-
ce a od roku 1970 počet obyvatel neustále 
roste. Je hezké vidět, že na rozdíl od mnoha 
jiných vesnic, u nás lidé žijí rádi a naše obec 
se pořád rozrůstá o další občany.

Michal Kaluža

Demografické okénko

Demografické okénko

Vývoj počtu obyvatel v obci Velké Hoštice –

roce 2022 měla obec Velké Hoštice 1820 (z dat českého 
statistického úřadu) je vidět vývoj počtu obyvatel od roku 1869 do roku 2022. V roce 1869 měla obec 

což bylo o téměř 700 lidí méně než dnes. Největší nárůst byl zaznamenán zpočátku 20. 
století –1930, největší úbytek samozřejmě 2. světové válce a od roku 1970 počet 
obyvatel neustále roste. Je hezké vidět, že na rozdíl od mnoha jiných vesnic, u nás lidé žijí rádi a naše 

se pořád rozrůstá o další občany

Michal Kaluža

 
Pozvánka na  
SETKÁNÍ  
SENIORŮ    
 
Představitelé obce Velké Hoštice ve spolupráci s Klubem 
žen zvou co nejsrdečněji ty z Vás, kterým je 75 let a více, 
na 

 
PŘÁTELSKÉ POSEZENÍ, 

které se uskuteční 

dne 11. 10. 2023 v 16:00 hodin 
v zámecké restauraci Kastelán. 

Připravili jsme pro vás malé občerstvení a pro dobrou 
náladu krátký kulturní program. Na závěr budeme 
společně zvěčněni na skupinové fotografii. 

Na Vaši účast se těší 
starosta obce a pořadatelé 

Infoservis

6/9  Plán inventur na rok 2023.
6/10 Upravený odpisový plán MŠ Velké Hoštice na rok 

2023.
6/11 Změnu závazných ukazatelů pro příjemce MŠ 

Velké Hoštice na rok 2023. 
6/12 Pořadí firem výběrového řízení veřejné zakáz-

ky malého rozsahu „Rekonstrukce schodů pod 
ZŠ Velké Hoštice na ul. Zámecká“ a zároveň 
schvaluje, aby tuto veřejnou zakázku realizova-
la firma WINRO, s. r. o., za vysoutěženou cenu 
887.869, 58 Kč včetně DPH a pověřuje starostu 
obce podpisem smlouvy. 

6/13 Záměr nákupu elektrického komunálního vysa-
vače pro potřeby obce Velké Hoštice. 

6/14 Záměr nákupu elektrické tříkolky pro potřeby 
obce Velké Hoštice.

6/15 Záměr výměny otopných těles v budově Obecní-
ho úřadu Velké Hoštice. 

6/16 Smlouvu o nájmu prostoru sloužícího k podni-
kání mezi obcí Velké Hoštice a Petrem Vítkem 
za nájemné ve výši 120.000,00 Kč/ročně a pově-
řuje starostu obce k jejímu podpisu. 

6/19 Záměr propachtovat pozemek parc.č. 776, 
ostatní plocha, v k.ú. Velké Hoštice o výměře 
18 641 m2 za účelem zemědělského hospoda-
ření pachtýře s tímto pozemkem a dosahování 
pěstební produkce. 

6/20 Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene a dohodu o umístění stavby č. IE-12-
8006570/030, mezi obcí Velké Hoštice a ČEZ 

Distribuce, a. s., na pozemky parc. č. 727/3, 
739 a 740 v katastrálním území Velké Hoštice, 
za jednorázovou úplatu ve výši 2 000,00 Kč + 
DPH.

6/21 Žádost k bezúplatnému převodu pozemku parc. 
č. 802/2 v k.ú. Velké Hoštice od Státního pozem-
kového úřadu. 

6/1 Zprávu o činnosti obecního úřadu za uplynulé 
období.

6/2 Zprávu Kontrolního výboru.
6/3 Zprávu Finančního výboru.
6/6 Informaci o vkladovém účtu obce Velké Hoštice 

s obnovováním.
6/7 Informaci o spořícím účtu obce Velké Hoštice.
6/23 Stížnost na neoprávněné užívání ulice Luční. 
6/24 Změnu ve složení odborné komise životního 

prostředí.
6/25 Výroční zprávu o činnosti Mateřské školy za škol-

ní rok 2022–2023.
6/26 Změnu dodavatele pro rok 2024. Elektrickou 

energii bude dodávat společnost IN ENERGIE 
Prodej s. r. o. a zemní plyn společnost EP ENER-
GY TRADING, a. s.

Zastupitelstvo obce neschvaluje: 
6/17 Finanční dar Domovu Bílá Opava.
6/18 Individuální dar pro Centrum pro dětský sluch 

Tamtam, o. p. s. z rozpočtu obce Velké Hoštice.
6/22 Možnost umístění plechového zahradního dom-

ku u budovy zámku.

Obdivuhodné 50. vý-
ročí společného ži-
vota v srpnu oslavili 
manželé Marie a Ro-
bert Janečtí. Ke zlaté 
svatbě manželům Ja-
neckým přejeme pev-
né zdraví, Boží požeh-
nání a společné štěstí 
do dalších let. Zároveň 
jim děkujeme, že mů-
žou být vzorem pro 
mladší občany v jejich 
trpělivosti, vytrvalosti, 
lásce a úctě jednoho 
k druhému.

Zlatá svatba 
manželů Janeckých
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Dožínkový víkend začal již v pátek ve-
čer, kdy byla na zámku zahájena výstava 
hroznů Slezska a v zámeckém parku si 
spolek Furtisami připravil tajemnou pro-
cházku.
Samotné dožínky začaly v sobotu průvo-
dem občanů, spolků, hostů a zemědělské 
techniky z Hoštické a. s. k zámku. Po celé 
cestě si občané vyzdobili svá obydlí ze-
mědělskou úrodou a největší výzdoba se 
promítla do okolí zámku. 
Během odpoledne došlo k ocenění ze-
mědělců hospodařících na našem ka-
tastru a také lidí pracujících ve spolcích. 
Tituly „Fajna roba a Fajny Chlop“ jsou po-
děkováním jednotlivým spolkům a jejich 
členům za práci pro obec. Letos se „Faj-
nu robu“ staly Zdeňka Hrušková (Zahrádkáři), Veronika 
Stříbná (Devatero) a „Fajnym chlopem“ se stali Marek 
Unruh (Fotbalový klub), Jarek Lexa (Myslivci). Někteří 
z oceněných si pak vyzkoušeli soutěže, které byly pro-
tkány celým dnem. V rámci odpoledne se návštěvníkům 
předvedly děti z mateřské školy a folklorní soubory Vr-
tek a Malá Beatka. Děti mohly ukázat svou zručnost 

a znalost v oblasti pěstitelství v dílničkách na zámku 
a o večerní zábavu se postaral náš dvorní zvukař DJ Do-
minik Stříbný, který občany bavil až do ranních hodin. 
Celé dožínky se konaly ve spolupráci Obecního úřadu 
Velké Hoštice, Hoštické a. s., zahrádkářů, dalších obec-
ních spolků a restaurací sídlících na zámku.

Michal Kaluža

Velkohoštické dožínky 2023

Infoservis Infoservis

Dobové listy z roku 1952  (Zdroj: soukromý a rodinný archiv rodiny Jatzkových)
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Milí spoluobčané, v našem his-
torickém okénku vám tentokrát 
přinášíme fotografii pouze jed-
nu, jelikož srovnání s dneškem 
již není možné. Jedná se o fo-
tografii mužstva Olympia někdy 
okolo roku 1935. Fotbalový klub 
Olympia založili v roce 1927 uči-
tel Josef Vacín, pan Hoffschnei-
der a Julius Pluschke, člen Ma-
tice Slezské. Hřiště Olympie se 
nacházelo v dnešním areálu FK 
na místě, kde je dnes tréninko-
vé hřiště se zpevněnou plochou 
pro požární sport.
Vzhledem ke stáří fotografie se již 
většinu mužů na fotografii nepo-
dařilo identifikovat, s jistotou ale 
víme, že brankář s míčem upro-
střed je pan Maxmilián Pluschke 
(1916–1959), povoláním horník, který tragicky zahynul 
při srážce tramvají v Ludgeřovicích 30. 6. 1959. Muž 
klečící vedle něj vlevo by dle některých pamětníků 
mohl být Augustin Urbanský (1896–1975). 

Pokud byste poznali někoho dalšího, sdělte to pro-
sím autorovi příspěvku.
Za zapůjčení fotografie děkuji panu Petru Borun-
skému.

Připravil Pavel Straub

Fotbalový klub Olympia

Vážení spoluobčané, 
prázdniny utekly jako voda a máme zde nový školní 
rok 2023–2024. Žáci a studenti si odpočinuli a nyní 
je čeká učení, studium, přemáhání a mnoho další-
ho, co každý z nás jsme prožili. Se všemi základními 
a středními školami je nerozlučitelně spojena výuka 
náboženství, která vždy prospěla a uvedla mladého 
člověka k hodnotám, které ve svém životě bude po-
třebovat. 
Každý z nás pojem náboženství zná, nebo o něm 
něco málo slyšel. Před mnoha léty vídeňský arcibis-
kup a kardinál Franz König napsal knihu s názvem Le-
xikon náboženství. K pojmu náboženství věnuje více 
než třicet stran hustě psaného textu. Například velmi 
důkladně se věnuje tématům: náboženská filozofie, 
náboženská psychologie, náboženská sociologie, 
náboženská věda, náboženský dialog, náboženská 
kritika, náboženské vyrovnávání atd. Z těchto velmi 
fundovaných pohledů kardinál König chce zdůraznit, 
že náboženství patří do všech sfér našeho života.
Není na škodu, abychom se podívali na význam slo-
va náboženství. Pojem náboženství pochází z latin-
ského slova religion, jehož význam byl již v pozdní 

antice sporný a bylo o něm mnoho diskusí a sporů. 
Křesťanský spisovatel Laktanz odvozuje slovo ná-
boženství od latinského religare a dává mu význam 
„opětovné spojení člověka s Bohem“. A právě tento 
křesťanský spisovatel nás vede k pochopení nábo-
ženství, zdůrazňuje význam tohoto tématu a záro-
veň školního předmětu. 
Náš prvotní křesťanský život začal svatým křtem 
a nyní je nutné, abychom tento prvotní vztah pro-
hloubili, upevnili a stále rozvíjeli. Tak jak jsem již dříve 
napsal, při křtu dítěte rodiče slíbili, že budou své děti 
vychovávat v křesťanském duchu, k čemu patří sys-
tematická výuka náboženství. Prosím vás, abychom 
tento slib vzali vážně a především ho uskutečňovali.  
Vážení a milí, přeji rodičům, učitelům, vychovatelům 
hodně trpělivosti a opravdové lásky k dětem při ná-
ročné výchově v dnešní době. Dětem, žákům, studen-
tům přeji, aby ke všem požadavkům rodičů, učitelů 
a vychovatelů přistupovali s poslušností, poctivostí 
a nesmírnou odpovědností. Přeji vám všem úspěš-
ný školní rok, Boží požehnání a opravdovou radost 
z dobře vykonaného díla.  

P. Thlic. Radovan Hradil, Th.D.

Slovo pana faráře
OrganiZace mateřské škOly Ve škOlním 
rOce 2023/2024
Provoz mateřské školy: od 6:30 do 16:00 hodin.
Rozdělení dětí do tří tříd:
1. třída „Žabičky“ – 12 nejmladších dětí
2. třída „Broučci“ – 28 středních dětí
3. třída „Motýlci“ – 26 nejstarších dětí 

V letošním školním roce budou pro přihlášené děti 
probíhat tyto kroužky:
Kroužek logopedie „Povídání, to je hraní“        
Kroužek angličtiny
Kroužek gymnastiky
Kroužek hry na flétnu
Kurz plavání v aquaparku Kravaře
Kurz lyžování na Vaňkově kopci

UskUteČnĚné akce:

DiVaDélkO smíšek 
přijelo 5. 9. s pohádkou Ošklivé káčátko.

VelkOhOštické DOžínky
se konaly v sobotu 9. 9. v odpoledních hodinách. Děti 
ze třídy Motýlci a všechny paní učitelky se zúčastnily 
se svým krátkým programem. Bylo to jejich první velké 
vystoupení v krojích, za které dostaly sladkou odmě-
nu. Akce se vydařila, moc jsme si dožínky všichni užili.

VýstaVU hrOZnOVéhO Vína 
jsme navštívili v pondělí 11. 9. se všemi dětmi a pochut-
nali jsme si na hroznech, které jsme dostali a za které 
děkujeme organizátorům akce.

infOrmatiVní schůZka prO rODiČe Všech DĚtí
se uskutečnila ve středu 13. 9., kdy se rodiče seznámili 
se všemi organizačními záležitostmi týkající se provo-
zu MŠ.

Krásný podzim vám za celou mateřskou školu přeje
Lenka Prokšová, ředitelka MŠ.

Mateřská škola

Infoservis / Historická rubrika Mateřská škola
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Do dalšího školního roku jde škola s novým vedením. 
Jak jste si již mohli přečíst v minulém Občasníku, no-
vým ředitelem školy se na základě konkurzního řízení 
stal dr. Libor Klubal a jeho zástupcem je Mgr. Patrik 
Kavecký. 
Jaké jsou naše vize a cíle? Pokusím se je nyní krátce po-
psat a vysvětlit. Naším společným zájmem je vytvořit 
klidné a bezpečné prostředí, které připraví žáky na pl-
nohodnotné zapojení do života, a to ve všech jeho 
ohledech. Vzdělávání má být zaměřeno nejen na zís-
kání dostatku vědomostí a znalostí, ale také na rozvoj 
kompetencí, které v budoucnu umožní přizpůsobit se 
měnícím se podmínkám ve společnosti a na trhu prá-
ce. Ale jak toho dosáhnout?
Naprosto klíčový je pro školu pedagogický sbor. Profes-
ní rozvoj jeho členů je pro nás prioritou, a proto bude-
me maximálně podporovat další vzdělávání v oblastech 
zaměřených na pedagogické dovednosti, komunikaci, 
způsoby plánování a hodnocení výuky a na vytváření 
bezpečného prostředí pro žáky. Velký důraz klademe 
na oblast digitalizace, proto jsme také zavedli elektro-
nickou třídní knihu a postupně zavádíme digitální pod-
poru celé výuky v prostředí Google. Aktuálně ve spolu-
práci s obcí pracujeme na dokončení projektu, který by 
měl škole zajistit dodávku techniky za více než 3 miliony 
korun, z nich bude velká část věnována nákupu mobil-
ních zařízení pro rychlé a jednoduché nasazení do vý-
uky. S tímto se pojí i zamýšlená změna školního řádu, 
umožňující žákům používat mobilní zařízení ke vzdělá-
vacím účelům, koordinovaných vyučujícími.
A aby té digitalizace nebylo málo, zavedli jsme elek-
tronickou třídní knihu, která učitelům citelně usnadní 
řízení školní agendy. Rodičům a žákům nabídne kom-
fortní vhled do každodenního provozu školy. 
Jsme si vědomi, že každá změna je bolestná, avšak vě-
říme, že s odstupem si na „papírovou éru“ zavzpomí-
náme s lehkým úsměvem.

Digitální technika ve výuce nám však pomáhá s jed-
ním z našich dalších cílů, a tou je individualizace 
a diferenciace výuky. Každý žák je jiný, a proto nelze 
jeden způsob výuky použít pro všechny. Digitální 
pomůcky pomáhají pedagogům v rutinních činnos-
tech, a získávají tak prostor na individuální práci 
s žáky. Využíváním technologií ve výuce nechceme 
opomíjet rukodělné činnosti žáků, proto výhledově 
zvažujeme polytechnickou učebnu vybavenou ro-
botizací a 3D tiskem.
Jistě jste si také všimli, že jsme výrazně rozšířili in-
formování o životě školy. Prozatím k tomu využívá-
me stávající internetové stránky školy a nově také 
účet na sociální síti Instagram. Najdete nás tam jako  
@zs_velkehostice, budeme rádi za sledování. Interne-
tové stránky však brzy projdou proměnou a přizpůso-
bíme je právě potřebě maximálně informovat širokou 
veřejnost o tom, co se v naší škole děje.
Celý následující školní rok je však pro obec i nás velmi 
významný. Škola měla v červnu 2023 výročí, protože 
od jejího vzniku uplynulo již 60 let. Proto jsme se roz-
hodli, že si toto výročí budeme po celý školní rok při-
pomínat, a to zejména při práci s žáky. Nedivte se tak 
prosím, když se vás budou doma děti vyptávat na vaše 
vzpomínky nebo loudit staré fotografie. Je to v rámci 
budoucích školních projektů. Jejich výstupy pak spo-
jíme do jedné velké akce a naše výročí společně osla-
víme.
Na závěr si pak dovolím připojit jednu malou prosbu. 
Známky nejsou všechno a udělat chybu je normální. 
Nebuďte prosím na své děti v tomto ohledu příliš přís-
ní. Známka je jen jedna z mnoha informací, které žá-
kům dáváme. A díky chybě se každý poučíme, co příš-
tě dělat jinak. Budeme se všichni snažit v tomto duchu 
s žáky pracovat. Chceme, aby se do školy těšili a strach 
ze známek nebo z chyb nám v tom nepomůže.

vedení školy

V novém školním roce s novým vedením školy

Základní škola

Vážení spoluobčané,
s ohledem na proběhlý konkurz na nového ředite-
le školy, kdy se okolo děly věci vskutku nevídané 
a na které se mne ptalo vícero občanů, dovolte mi po-
psat celý průběh konkurzu z pozice nezaujatého člena 
výběrové komise formou tohoto příspěvku.
Po vyhlášení výběrového řízení ze strany našich zastu-
pitelů jsem si dal tu práci a obeslal jsem takřka všechny 
ředitele základních škol v našem okrese s informací, že 
ve Velkých Hošticích bude konkurz na ředitele a pře-

devším, že se jedná o konkurz bez jakýchkoliv favoritů 
a tedy šanci uspět má opravdu kterýkoliv zájemce. Zá-
roveň jsem tyto ředitele poprosil, aby informaci předa-
li svým podřízeným učitelům. Odezva byla okamžitá, 
ozval se mi i např. Radek Mazgaj, že je rád, že jsem ho 
informoval, ale i mimo jiné po zkušenosti z minula, že 
se nezúčastní (pan Mazgaj v roce 2017 vyhrál tehdej-
ší konkurz, ale i přes tento výsledek byla na ředitelku 
prohlasována spřátelenými zastupiteli z třetího místa 
paní Pospiechová). Druhý den ráno jsem ve svém e-

Příspěvek člena školské rady

mailu objevil zprávu od této paní Pospiechové, kte-
rá mi fakticky vyhubovala, jakou to, cituji, „medvědí 
službu“ tomuto konkurzu činím a že díky mne nebude 
o konkurz zájem, protože se zájemci budou domnívat, 
že konkurz nebude transparentní. Nechápal jsem v ten 
okamžik, jak může snaha o co největší publicitu být 
projevem netransparentnosti či snahou o zmanipulo-
vání konkurzu, když jsem učinil pouze to, aby se mohl 
přihlásit kdokoliv, ale její e-mail mi začal dávat smysl 
až později, díky jejím dalším krokům.
Členem výběrové komise jsem se stal poté, co i přes 
snahu bývalé paní ředitelky Pospiechové a bývalého 
zástupce pana Strauba, se jim nepodařilo prohlasovat 
ve školské radě svou kandidátku (v konkurzní komisi 
má školská rada své zastoupení jedním členem). Díky 
tomu, k jejich zjevné nelibosti, jsem byl jmenován jako 
zástupce školské rady (jejíž jsem právoplatným čle-
nem) panem starostou. Následovala dvakrát nepove-
dená volba zástupce pedagogické rady, kde měla být 
hlavním favoritem paní Pospiechová. Ani tato snaha 
jí nevyšla, přestože se snažila stěžovat si na krajském 
úřadě a školní inspekci. Závěr těchto institucí byl jasný, 
nyní již bývalá paní ředitelka nevěděla ani kdo tvoří její 
pedagogickou radu, proto jakékoliv jí řízené hlasování 
nemohlo být platné. 
Protože se nepodařilo konkurz ovlivnit legálně, zača-
ly se objevovat méně příjemné věci. Ihned po školské 
radě obdrželi všichni zastupitelé e-mail od vymyšlené 
„Hermíny Nové”. Tato Hermína Nová se zastupitelům 
ozvala již kdysi po volbách – z jejího e-mailu šlo po-
znat, že je to práce někoho z neúspěšných kandidá-
tů, pravděpodobně těch, co půl roku před volbami 
chodili po obci a rozhlašovali, že budou starostou? 
Každopádně nyní tato Hermína takzvaně „přitvrdi-
la” a ve svém e-mailu jednak uváděla lži o mne, ale 
i o starostovi a místostarostovi. Důležité bylo však to, 
že e-mail obsahoval informace, které mohl vědět jen 
člen školské rady, která zasedala ve složení Benek, Ka-
luža, Michalčík, Straub, Wenzelová, Víchová a za ro-
diče Ihnová, Karli a Winkler. Toto ve spojitosti s výše 
uvedeným napovědělo hodně.
A protože takové podpásové, takřka STBácké jednání, 
se mi nelíbí, podal jsem na policii podnět pro prově-
ření z přečinu pomluvy, což Hermína (či Hermín?) ne-
očekával(a). 
V mezidobí pak proběhl řádně konkurz. I přes obavy 
paní Pospiechové, konkurzu se zúčastnilo 12 zájemců, 
což dle informací z kraje je jedna z největších účastí 
za několik desítek let. Medvědí služba se tedy nekona-
la a mezi těmito 12 byli jak lidé „zvenku“, tak i 4 „do-
mácí“ učitelé. Jak konkurz dopadl, to jistě víte, máme 
nového pana ředitele s mnohaletými zkušenostmi 
a bez jakékoliv politické či osobní provazby na naší 

obec. A věřím, že to volba byla správná, jak již jeho 
první kroky napovídají.
Ale vraťme se zpět k podanému podnětu na poli-
cii. Kravařská policie mile překvapila a podnět veli-
ce profesionálně prověřila. Předvolala si k podání 
vysvětlení nejen mne jako podatele, ale i některé 
zastupitele. Díky tomu a získaným podkladům pak 
prověřili e-maily, ze kterých tato Hermína rozesílala 
své výmysly a víte, co zjistila? Že oba e-maily byly 
zřízeny a odeslány z počítačové sítě naší základní 
školy! Tedy e-maily rozeslal někdo, kdo měl přístup 
do školy a měl zájem o ovlivnění konkurzu. Stopa se 
však policii ztratila v okamžiku, kdy zčistajasna vyho-
řel školní síťový router, který mohl prozradit, z jakých 
zařízení (PC, mobil apod.) byl e-mail odeslán. A víte, 
kdy tento router vyhořel? Cca dvě hodiny poté, co 
se o aktivitě policie dozvědělo tehdejší vedení školy. 
Představte si tu náhodu! Já plně věřím, že tehdejší 
vedení školy by udělalo „maximum” pro to, aby se 
věc prošetřila a policie dostala potřebné podklady, 
ale co čert (či jen obyčejný člověk) nechtěl, router 
odešel na tzv. přepětí, které je obvyklé při výpadku 
sítě či bouřkách. Je však zajímavé, že v ten den bylo 
krásně bez jediného mráčku a na škole ani v obci 
není zaznamenán sebemenší výpadek proudu....
Nu co už, i díky této informaci víme, odkud vítr vanul. 
Věřím, že nový pan ředitel si zařídí, aby školní maje-
tek nebyl zneužíván k trestné činnosti a bude mít plný 
přehled, kdo o víkendech navštěvuje školu…
PS: Protože jsem člověk zvídavý a měl jsem již delší 
dobu indicie o zvláštnostech při fungování naší školy 
za bývalého vedení (Pospiechová, Straub, Stanjurová), 
vznesl jsem na nynějšího pana ředitele dotaz přes zá-
kon o svobodném přístupu k informacím s dotazem, 
jaké byly nejvyšší dvě roční mimořádné odměny (tedy 
mimořádný bonus k pravidelnému platu) udělené 
na naší škole od roku 2018 do roku 2022. Nezajímalo 
mne, kdo je obdržel, zajímala mne jen výše, abych se 
s vámi o ně mohl podělit – zde předpokládám dalšího 
komentáře netřeba. Každý, kdo si umí dát jedna a jed-
na dohromady, odhadne, kdo je obdržel…

2018:  273 466 Kč     210 000 Kč
2019:  296 636 Kč     250 000 Kč

kovidový rok 2020:  373 758 Kč     271 757 Kč
2021:  359 722 Kč     247 900 Kč
2022:  250 000 Kč     209 814 Kč

celkem za 5 let:  1 553 582 kč a 1 189 471 kč

Už chápete, proč byl takový boj o to prosadit „svého” 
ředitele?

Mgr. Petr Michalčík, 
člen školské rady ZŠ Velké Hoštice

Základní škola
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V dobách urozených rytířů a princezen… tak byl po-
jmenovaný letošní adaptační kurz na Kajlovci, který 
tradičně stmeluje nově nastoupivší chlebičovské žáky 
a velkohoštické na ZŠ Velké Hoštice. 
Adapťák probíhal od 12. do 15. 9. v kempu Kajlovec. 
Kurz je součástí učebního plánu školy v rámci TV, jeho 
účelem je také to, aby se děti ze čtyř obcí hned z počát-
ku lépe poznaly a spřátelily. Vyjelo se na kolech v úterý 
12. 9. před polednem (žáci ujeli cca 17 km) a návrat 
se konal v pátek 15. 9. do školy na oběd. Po příjezdu 
do kempu se děti ubytovaly a po odpočinku začaly 

plnit první úkoly. Večer pak trávily u ohně a opekly si 
špekáčky.
Soutěžilo se v družstvech, takže všichni spolu hráli 
soutěžní hry. Jeden den se vyrazilo lesem na hradecký 
zámek a do zámeckého parku, kde je čekala soutěž 
Královský hon. Ve čtvrtek večer se konalo slavnostní 
vyhodnocení soutěží. V pátek po snídani se vyrazilo 
směrem k domovu, oběd čekal na děti ve škole. 
Adaptační kurz byl zajímavou zkušeností pro všechny 
žáky, proto jsme se rozhodli s některými z nich udělat 
krátké rozhovory:

Kajlovecký adapťák vytvořil 
ze šesťáků skvělou partu

JOnáš: 
Jony, co se ti tady na Kajlovci nejvíce 
líbí? 
Soutěže a naše chatka je pěkná.
A s kým jsi na chatce? 
Na chatce jsem s Tomem, Maxem 
a s Patrikem.
A jste všichni už kamarádi?
Ano, jsme. I s Maxem, kterého jsem 
před tím neznal.

tOm: 
Tome, pověz mi, jak jsi na tom s no-
vými kamarády? 
Dobře, už jsem si našel pár kamará-
dů a moc se mi tady líbí.
A kdo je tvůj kamarád z Chlebičova?
Třeba Maxim a Sebastian.
Super. Co tě tady baví? 
Že hrajeme různé hry, že jsme sem 
jeli na kole. 

tereZka: 
Terezko, jak jsi na tom s kamarády 
z Chlebičova – už jste se stmelili? 
No, ještě moc ne, ale snažila jsem se 
s nimi prohodit pár slov. 
Co kolo a cesta? Jak jste to zvládli? 
Jo, dobrý, jenom občas jsme měli cel-
kem čekání na někoho, ale jinak dobré. 
S kým jsi na chatce? 
S Ali, Luckou a Lindou z Chlebičova. 

lUkáš: 
Lukáši, co se ti na adapťáku nejvíce 
líbí? 

Že si chodíme sami pro dřevo a sami 
si ho řežeme.
Paráda. Kolik dřeva už jsi odnesl? 
Tipuju tak 20 kg, ale ne sám. 
Večer jste měli táborák, tak se hodi-
lo… A špekáčky chutnaly? 
Ano, moc. 

melánie a anabela:
Holky, máte nějakou novou kama-
rádku? 
Ano, máme… Amal a Lindu. 
Paráda. A jste spolu i na chatce?
S Amal jsme na chatce. 
A uklizeno v chatce máte?
Jo (úsměv). 
Těšíte se zpátky do školy, nebo bys-
te tu ještě byly?
Asi ještě byly… nechce se nám učit 
:-). 
 
elen m.:
Eli, vypadáš nadšeně. Co se ti 
na adapťáku líbí?
Všechno, že jsem s kamarády, že 
děláme různé sportovní hry, jezdíme 
na výlety… 
Paráda. A domů se těšíš nebo bys tu 
ještě byla?
Asi bych tady ještě byla…
Vidím, že něco pěkného tvoříš… 
Malujeme erb našeho rodu.
A už víš, jak bude vypadat? 
Ano, bude bílý a bude tam červená 
květina. 

alenka, lUcka: 
Holky, jakých soutěží jste se účastnily?
Ve štafetě, taky v kopci jsme hledaly 
jména rytířů, protože naše téma jsou 
rytíři. A ještě jsme všichni měli pro-
cházku na zámek a tam jsme měli 
soutěž ve zvířátkách, plnili jsme tam 
různé úkoly.
A víte, kolikáté jste v pořadí? 
Ano víme, první jsou kluci a my jsme 
hned druhé.
Tak to jste šikovné :-). 

OnDra:
Ondro, jak jsi zvládl cestu na kole?
Úplně v pohodě. 
Máš mezi chlebičovskými spolužáky 
už nějaké kamarády? Znáš jména?
Ano, mám, Danka Hollesche.
Super. A s kým jsi na chatce?
Jsem se Štěpim, Patrikem, Matym 
a Sebastianem.
A co učitelé… nezlobí vás moc?
Ne, jsou v pohodě :-) 

patrik e.:
Patriku, jak se ti líbí na adapťáku?
Líbí se mi tu, ale už chci jít domů.
A kdybys mohl jet znovu na adap-
ťák, co by si změnil? 
Kdybychom jeli autobusem, tak bych 
jel, ale na kole ne :-). 
A už máš nějaké kamarády z Chle-
bičova? 
Ano mám: Matyho, Patrika, Daniela 
a Sebu. 

Základní škola Základní škola

Velký den čekal 4. 9. na 25 nejmladších žáků naší 
základní školy. 13 chlapců a 12 děvčat paní učitelka 
Jana Gebauerová slavnostně pasovala na prvňáčky. 
Rodiče, prarodiče i přátelé byli tomuto okamžiku pří-
tomni a hrdě sledovali své milované děti.
Na začátku slavnosti si vzal úvodní slovo ředitel ško-
ly, pan doktor Libor Klubal, který přivítal nové žáky 
i jejich rodiny. Slavnostní proslovy dále pokračovaly 
v režii starosty obce a paní ředitelky MŠ, kteří dě-
tem popřáli jen to nejlepší, úspěšný a šťastný vstup 
do školy.

Na závěr slavnosti se všichni sešli na společné fo-
tografování, aby zachytili tento výjimečný okamžik. 
Domů si pak děti odnesly nejen velký zážitek, ale 
i spoustu dárečků, které si pro ně připravili rodiče, 
vedení školy a obec Velké Hoštice.
Pasování prvňáčků bylo krásným a emocionálním zá-
žitkem pro všechny zúčastněné. Těšíme se na to, jak se 
naši noví žáčci budou vyvíjet a porostou ve znalostech 
a dovednostech během svého školního putování. Pře-
jeme jim mnoho štěstí a úspěchů na jejich školní cestě.

Mgr. Jana Gebauerová

Prvňáčci s nadšením usedli do svých lavic!

1. Dener Patrik
2. Hanske Tobiáš
3. Harasim Václav
4. Kaluža Jáchym
5. Machon Tobiáš
6. Matuštík Vojtěch
7. Rother František
8. Stryja Artur
9. Stříbný Benjamín
10. Šina Michal
11. Šrom Matias
12. Vavřinčík Adam
13. Vilkus Petr
14. Ballarinová Nina Anastázie
15. Bolatzká Karolína
16. Janta Rozálie
17. Knoppová Dominika
18. Konečná Eliška
19. Lasáková Ágnes
20. Mrkwová Amálie
21. Pospěchová Agáta
22. Sieberová Lilien
23. Stiborská Sofie
24. Večerková Eliška
25. Vilčová Alena 
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Foto: Petra Komárková, Patrik Kavecký

Základní škola Základní škola

Počasí účastníkům výletu přálo – první dva dny bylo 
slunečno, a děti si tak mohly dosyta užít všechny při-
pravené hry a soutěže. Předposlední noc ale také zaži-
ly pořádnou noční bouři, takže budou mít i plno jedi-
nečných vzpomínek.
Tento čtyřdenní adaptační kurz pro žáky připravil 
a zorganizoval třídní učitel Oto Vítek. Dohled zajiš-
ťovala paní učitelka Petra Komárková a paní Simona 
Bělová (asistentka).
Šestou třídu tvoří tato sestava žáků: Adamík Štěpán, Baro-
ňová Adéla, Dener Ondřej, Dvořák Patrik, Dvořáková Amá-
lie, Endrych Patrik, Gola Patrik, Hollesch Daniel, Jurčková 
Soňa, Kořínková Lucie, Kubný Matyáš, Machoňová Elen, 
Matuštíková Tereza, Mikolajský Lukáš, Muchová Anabela, 
Nedělová Michaela, Přikryl Karel, Řeháček Tomáš, Říčná 
Elen, Říčná Melánie, Sainer Sebastián, Štěbrová Alena, Ví-
tek Jonáš, Vojtěchovský Maxim a Zrníková Linda. 
Přejeme nově příchozím žákům spoustu dobrých ka-
marádů, trvalá přátelství a radost ze vzdělávání v pří-
jemném a přátelském prostředí nové školy.

Mgr. Jana Fussková

míša:
Míšo, řekni mi, která soutěž se ti 
nejvíc líbila? 
Asi nejvíc… jak jsme běhali nahoru 
do kopce a hledali jsme jména rytířů. 
To zní dobře… našla jsi, co jsi potře-
bovala k výhře? 
Já jsem zapisovala a holky hledaly 
:-). 
Tak to jsi dobře delegovala. A co 
chatky, přiznej se, máte v ní uklize-
no? 
Ano, máme uklizeno a chatka je 
pěkná.

karel:
Karle, teď ses přeřekl, co jste včera 
dělali na té chatce?
Binec :-).

A co na to pan učitel?
Nelíbilo se mu to, tak jsme pak 
přestali. 
To je dobře, že jste ho poslechli. 
Která ze soutěží se ti tady nejvíc 
líbila? 
Běhání do kopce. Ona to nebyla pří-
mo soutěž, ale my jsme pak s kluka-
ma sbírali stromy v kopci, tak to bylo 
nejlepší z toho.

elenka říČná, sOniČka: 
Holky, jak se vám tady líbí? 
Líbí se nám tady hodně. Hlavně 
chatky a hřiště.
A co na hřišti děláte?
Hrajeme si, třeba hrajeme ping
-pong s tenisákem nebo si kopeme 
s míčkem.

Paráda. A jak jste se spřátelily s chle-
bičovskými spolužáky?
Známe Lindu a Amal. 
Těšíte se do zpátky školy?
Neeee :-).

patrik: 
Patriku, ptám se na to všech, co 
tobě se na adapťáku nejvíce líbí? 
Hry a že jsme sem jeli na kole.
Ty jsi z Kravař, tak mi prozraď, našel 
sis už kamarády z Hoštic nebo 
z Chlebičova? 
Ano. 
A jak vám dopadlo bodování po-
řádku na chatkách? 
No, bodování bylo vysoké, takže to 
dopadlo dobře :-). 
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Školní rok 2023/2024 je pro 39 žáků dvou devátých tříd 
ZŠ Velké Hoštice rokem zlomovým – v průběhu února 
2024 se musí rozhodnout, jakým studijním směrem se 
chtějí ubírat dál. Pokud se rozhodnou jít na obor za-
končený maturitou, budou absolvovat CERMAT testy 
neboli jednotné přijímací zkoušky. Na rozdíl od testů, 
na které jsou žáci zvyklí ze ZŠ, mají tyto testy mno-
ho úskalí, která je nutné znát a umět s nimi pracovat. 
Samotný test totiž není jen o vědomostech, ale také 
o strategii a různých tipech, jak na přijímačky vyzrát. 

aktuality k přijímacím zkouškám 2023/2024:
- podávání přihlášek na SŠ elektronicky 

od 1. do 20. února 2024,
- podání až 3 digitálních přihlášek na střední 3 školy,
- školy na přihlášce seřazené dle priority (tj. na první 

školu se chci dostat nejvíce),
- zůstane i papírová verze přihlášky, data do systému 

poté zadají SŠ,
- prospěch ze ZŠ bude pro SŠ volitelným kritériem 

pro přijetí,
- výsledky JPZ elektronicky v systému dle bodového 

zisku žáka do 10. května.

Jednotné přijímací zkoušky CERMAT by se na jaře 2024 
měly konat opět ve dvou řádných (a dvou náhradních) 
termínech. Přijímačky na SŠ nebudou probíhat ve dvou 
po sobě jdoucích dnech, ale v pátek a v pondělí. Oče-
kávaný první řádný termín jednotných (státních) při-
jímacích zkoušek bude 12. dubna 2024 a očekávaný 
druhý řádný termín jednotných (státních) přijímacích 
zkoušek bude 15. dubna 2024 – obě data musí po-
tvrdit MŠMT (zdroj: Ředitel 
CERMATu Miroslav Krejčí 
pro Lidovky.cz 27. 8. 2023). 
Na jednotné CERMAT přijí-
mačky je možné se připra-
vovat již nyní. Vědět dopře-

du, jak test vypadá, může výrazně pomoci u samotné 
zkoušky. Příprava probíhá formou online simulací CER-
MAT přijímacích zkoušek na SŠ, které si mohou žáci/
rodiče zakoupit na internetu. Další možností je výuka 
přímo na ZŠ Velké Hoštice, kde budou testy z přede-
šlých let součástí výuky českého jazyka; navíc od října 
2023 v rámci ranní Přípravy na přijímací zkoušky z čes-
kého jazyka každý pátek od 7:00 do 7:45 hod. 
Letos se vyšší sekundární vzdělávání týká těchto žáků:
Třída 9. A: Beran Dominik, Borunský Jakub, Dodeko-
vá Aneta, Gebauerová Magdaléna, Hahnová Valerie, 
Howurková Adéla, Hulová Adél, Janíková Natálie, Karli 
Linda, Kaul Tadeáš, Klímková Antonie, Konečný Miku-
láš, König Lukáš, Königová Agáta, Kotzianová Vendula, 
Kovář Tobias, Krayzel Jakub, Křempek Erik, Rybka Jan 
a Vilášek Alex.
Třída 9. B: Hrabáček Patrik, Kubný Václav, Kura Tade-
áš, Lissková Laura, Mikolajská Veronika, Petzuchová 
Viktorie, Přidalová Eliška, Sobek David, Sobek Tobias, 
Stanjura Jakub, Starečková Adéla, Štěbra Martin, Šu-
píková Nela, Thomas Gabriel, Tihelka Patrik, Toman 
Jakub, Zdražilová Natálie, Zdražilová Nikol a Žůrková 
Valérie. 
Přejeme všem žákům úspěšný školní rok, mnoho sil 
v učení a také v přípravě na další stupeň jejich školního 
vzdělávání. 

Mgr. Jana Fussková
Zdroje: 
Infoservis MŠMT 28. 8. 2023
https://www.to-das.cz/aktuality-k-prijimacim-zkouskam
-prehled-zmen-k-29-8-2023/#aktualityprijimacky

Deváté ročníky čeká životní 
rozhodnutí: kam dál?

plán práce Zš Velké hoštice pro měsíc září 2023:

4. 9. 7:30 Mše svatá v místním kostele
8:30 Slavnostní zahájení školního roku

5.–6. 9. celý den Třídnické hodiny
7.–9. 9. Zahájení výuky dle řádného rozvrhu
7. 9. 16:00 Třídní schůzka I. třídy
12.–15. 9. Adaptační kurz žáků 6. ročníku
12. 9. 8:00–10:00 Zahájení výuky plavání
13. 9. 10:00–10:45 Parkour School – prezentace
19. 9. 16:00–17:30 Třídní schůzky II., III. A, III. B, IV., V., VI.
24. 9. 14:00 Drakiáda – Pekliska
26. 9. 8:00 Branný závod týmů – liga sportu Hlučínsko

Září je měsícem nejen nově 
příchozích žáků do škol, 
ale také mnoha akcí, které 
s chodem základních škol 
souvisí.

Akce školy 
v září

Základní škola

Procházku tajuplným parkem jsme uspořádali netra-
dičně v pátek 8. 9. Původní termín 26. 8. se totiž kryl 
s kravařským odpustem, o který jsme nechtěli přijít. 
Rozhodli jsme se využít obecních dožínek a spojit 
stezku odvahy s touto vyhlášenou akcí. Kromě straši-
del a světýlek byly v parku nachystány symboly, které 
si děti zaškrtávaly na připraveném papíře. Na konci 
tajuplné procházky si mohly u Bílé paní vyzvednout 
sladkou odměnu.
V parku na děti čekala nejrůznější strašidla i pohádko-
vé bytosti. Dětí přišlo velké množství a bylo potřeba 
si vystát řadu v dlouhé frontě u vstupu. Během čekání 
se mohli návštěvníci občerstvit v našem stánku. Stra-

šidelnou atmosféru umocňovala hudba, kterou zajistil 
Dominik Stříbný, stejně jako fotky a barevné osvětlení. 
Za další fotky děkujeme Pavlovi Straubovi.
V sobotu jsme se připojili k průvodu na obecních dožín-
kách a opět přispěli k bohatému občerstvení celé akce.  
V nejbližší době plánujeme společnou chatu, na které 
chceme řešit téma příštího dětského dne.
V pátek 17. listopadu zveme všechny sportovce a nad-
šence na akci Sametový běh. Označenou trasu bude 
možné proběhnout i projít v několika kategorií. Bližší 
informace brzy zveřejníme.
Přejeme všem příjemné podzimní dny!

za FURTISAMI Lucie Vitásková

Ohlédnutí za letošní stezkou odvahy

Furtisami

VELETRH POVOLÁNÍ  OPAVA
18. 10. 2023 /  9:00 – 18:00
19. 10. 2023 /  9:00 – 17:00
Víceúčelová hala Opava

www.veletrhpovolani.cz

První seznámení s obory, které lze na středních školách 
v regionu Opava studovat a následně na Opavsku a okolí vykonávat.

36 středních škol a více než 50 významných zaměstnavatelů představí své obory na jednom místě.

On-line setkání zaměřené na kariérové poradenství – jak podporovat dítě při volbě povolání
5. října od 16:00 na Google Meet
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Deutsche Kriegsgräberstätte La Cambe 

Vojenský hřbitov La Cambe se nachází jen pár kilome-
trů od pláže Omaha na francouzském pobřeží Atlan-
tiku. La Cambe je největší německý vojenský hřbitov 
v Normandii. Návrh komplexu převzal architekt Robert 
Tischler. Jedním z jeho ústředních principů je úzký 
vstup na hřbitov, kterým může do komplexu vstoupit 
pouze jedna osoba. Tischlerovým cílem bylo přivést 
lidi k odpočinku a tichu, když navštíví památník. Úzký 
vchod lze nalézt téměř u všech válečných hřbitovů, 
které navrhl. Ve středu komplexu se nachází téměř 
šest metrů vysoká mohyla a podél ní je společný hrob 
se 207 neznámými vojáky a dalšími 89, které se poda-

řilo identifikovat. Mís-
to jednotlivých křížů 
jsou jména a hodnosti 
napsána na náhrob-
ních cedulích.

HiStOrie
Dne 6. 6. 1944 v Den 
D se americké jednot-
ky vylodily na tomto 
úseku pobřeží. Během 
bojů po spojeneckém 
vylodění v Norman-
dii zemřelo více než 
100 000 lidí a z toho 
během bojů bylo za-
bito nejméně 14 000 
francouzských civilistů. 
Již během bojů v Nor-

Klub vojenské historie

mandii postavila americká záchranná a identifikační 
služba dvě velká pohřebiště s vlastními a německými 
padlými poblíž malé vesnice La Cambe. 
Po roce 1945 Američané převezli své mrtvé na hřbi-
tov St. Laurent-sur-Mer, vzdálený 15 kilometrů. Těla 
německých vojáků byla exhumována a pohřbena v La 
Cambe. Na počátku pohřebních prací Volksbundu 
v roce 1954 byl hřbitov La Cambe již jedním z nej-
větších prozatímních německých vojenských hřbitovů 
druhé světové války ve Francii s asi 8 000 mrtvými. Ná-
sledně byly v La Cambe pohřbeny pozůstatky 12 000 
německých vojáků z 1 400 hrobů, stejně jako dalších 
700 těl nalezených v roztroušených normandských vá-
lečných místech. 
V roce 1957 se konal mezinárodní tábor mládeže pod 
heslem „Smíření nad hroby“, ve kterém poprvé mladí 
lidé z několika národů pomohli Volksbundu vytvořit 
válečný hřbitov ve Francii. Válečný hřbitov La Cambe 
byl slavnostně otevřen 21. 9. 1961. 
Vedle hřbitova také naleznete Park Míru, který byl ote-
vřen v roce 1996. Na tomto místě bylo vysázeno 1 200 
javorů jako živé symboly míru a smíření. V La Cambe 
byl vybudovaný první mírový park Lidové ligy. V násle-
dujících letech byly postaveny další tři v Budaörs (Ma-
ďarsko), Groß Nädlitz (Polsko) a Sologubowka (Rusko).
V samotné blízkosti se také nachází malé muzeum s in-
formačním centrem a výstavou, která dokumentuje, co 
lidé museli za války vytrpět, a popisuje osudy. Staví 
vedle sebe obrazy a příběhy smrti, utrpení, destrukce 
a válečných hrobů s nadějnými příklady smíření, poro-
zumění a přátelství.

 Na tomto válečném hřbitově spočívá 7 889 padlých vojáků.

La Cambe (Francie) 

Na tomto místě našli poslední odpočinek i tito vojáci z Hlučínska:

 Místo narození Datum narození Datum úmrtí
1 Konda Oswald Bělá *17.06.1926 † 12.06.1944
2 Kosak Alois Darkovice *16.02.1916 † 26.07.1942
3 Lassak Josef Dolní Benešov *26.05.1926 † 06.06.1944
4 Matuschka Karl Hať *25.02.1925 † 30.06.1944
5 Kolarzik Josef Kobeřice *13.04.1926 † 07.06.1944
6 Juchelka Georg Kouty *14.04.1913 † 31.08.1940
7 Kotzian Johann Kravaře *13.09.1906 † 06.06.1944
8 Jusek Wilhelm Štěpánkovice *03.01.1925 † 08.06.1944
9 Berghof Gerhard Sudice *25.09.1907 † 30.06.1944
10 Kotalla Ernst Zábřeh *30.03.1925 †   ?.08.1944
11 Pchalek Josef Závada *19.08.1912 † 19.08.1944

2

Klub vojenské historie

Park  Míru

1

3 4 5 6
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Tak jako u brněnského hřbitova, tak i zde bych rád zmí-
nil jedno významné jméno, a to je Michael Wittmann, 
který byl za 2. sv. války jeden z nejúspěšnějších tan-
kových velitelů. Prodělal tažení v Polsku, Holandsku, 
Francii, Řecku, Rusku a naposledy znovu ve Francii.
Je mu přiznáváno zničení 138 spojeneckých tanků, 
132 protitankových děl a 118 jiných pancéřovaných 
vozidel a další vojenské techniky. Dne 13. 6. 1944 za-
útočil na jednotku 7. britské obrněné divize v Nor-
mandii a v průběhu jedné akce zničil veškeré její 

tanky a motorová vozidla (27 nepřátelských vozidel, 
z toho 11 tanků) a díky této akci se stal jedním z nej-
známějších a nejlepších tankistů všech dob.
Za své zásluhy v boji byl vyznamenán také Rytířským 
křížem Železného kříže s meči a dubovými ratolestmi. 
Osudným dnem se mu stal 8. 8. 1944, kdy byl jeho 
tank Tiger 007 u městečka Cintheaux zničen a celá 
posádka zabita. Je pohřben po boku své posádky 
na tomto hřbitově v Normandii. 

Připravil David Pluschke

Klub vojenské historie / Klub žen

Hrob posádky tanku Tiger 007 (Michael Wittmann uprostřed)

V našem klubu žen jsme během léta 
nezahálely. Nejen, že jsme utužova-
ly přátelství při setkáních v přírodě, 
ale například jsme potěšily klienty 
domova Vesalius lidovými písnič-
kami. Setkání s nejstaršími občany 
bylo jako vždy velmi srdečné a milé.
V naší obci bylo léto tradičně za-
vršeno procházkou tajuplným par-
kem, dožínkami a výstavou vína. 
Krásné zážitky, atmosféra i skvě-
lá zábava stála hodně úsilí, času 
a práce mnoha našich spoluobča-
nů. Děkujeme všem! 
My jsme opět smažily langoše, 
což děláme moc rády.  Zúčastni-
ly jsme se také dožínkového prů-
vodu a mše svaté. Ty z nás, které jsou současně za-
hrádkářky, se činily i u výstavy vína, přípravných prací 
a úklidu zámku. Je krásné, že se spolky umí domluvit, 
pracovat i poveselit se ke spokojenosti všech. Uve-
dené akce mají u nás dlouhou tradici, například ta 
dožínková sahá až do dávných dob. Po poděkování 
v kostele se tenkrát hrálo, popíjelo a tančilo stejně 
jako dnes. Jen v průvodu nebyly traktory, ale koňské 
povozy s opentlenými žebřiňáky…        

V říjnu připravujeme opět sbírku šatstva. O termínu 
akce vás budeme včas informovat. Máme také v plá-
nu pozvat k nám na besedu známou spisovatelku paní 
Janu Šlosárkovou, aby nás seznámila se svojí tvorbou, 
která je většinou o životě na Hlučínsku. 
Dne 11. listopadu se na sále bude konat muzikálové 
představení pražských herců inspirované životem Edith 
Piaf. Máme se na co těšit, protože to bude úžasné!

Zdraví vás Klub žen

Klub žen – ohlédnutí za uplynulými měsíci

Senior klub

I když byly prázdniny, náš Senior klub nezahálel. 
Hned začátkem prázdnin jsme pekly koláče do Hlučí-
na na festival Hlučínské kultury. Napekly jsme koláče 
a jely do Hlučína prodávat, koláče jsme vyprodaly bě-
hem asi 2 hodin, takže jsme také viděly taneční pro-
gram a různá další představení.
Hned v pondělí jsme také pekly koláče na setkání se-
niorů v Závadě, kde byly opět rychle vyprodány, tak 
jsme si mohly užít program, který byl moc hezký. Měli 
jsme možnost jet tam i zpět autobusem díky našim 
sousedům z Chlebičova.
Další koláče se pekly na Hoštický turnaj v kopané.
Koláčů už bylo dost, a tak jsme sbíraly obilí na dožin-
kový věnec, který se postupně připravoval, aby na do-
žínky bylo vše tak, jak má být.
Ani tentokrát jsme se nevyhnuly pečení koláčů na do-
žínky, po kterých se jen zaprášilo.

Jako každým rokem jsme jeli na zájezd, tentokrát 
na prohlídku historické části města Olomouc. Zájezd 
se vydařil, i když nám 1. den ráno pršelo, odpoledne se 
počasí umoudřilo a bylo hezky. Prohlédli jsme si vlasti-
vědné muzeum, poté jsme měli rozchod a oběd, který 
byl moc dobrý. Po obědě jsme měli ještě čas na samo-
statnou procházku městem a o půl třetí jsme odjížděli 
do muzea historických aut. Po prohlídce muzea jsme 
se vyfotili a pak už jeli k domovu.
Chtěla bych poděkovat všem, na které jsme se moh-
li spolehnout a pomohli nám, ať už pouhým slovem, 
nebo nějakým činem v průběhu příprav na dožínky. 
Děkuji vám a doufám, že příští rok zase všechno zvlád-
neme společně.
Jak vidíte náš klub má stále bohatou činnost. Přidejte 
se k nám, s námi se nudit opravdu nebudete.

Kristina Nestrojová 

Aktivní Senior klub
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Po uspořádání místní výstavy v domácím prostředí cho-
vatelé z Velkých Hoštic ani chvíli nezaháleli a aktivně 
pokračovali ve výstavní sezóně. Týden po naší výstavě 
proběhla místní výstava v sousedních Kravařích. Z naší 
organizace se výstavy zúčastnili 2 chovatelé a úspěch 
zde zaznamenal Miloš Neborovský, který získal čestné 
ceny na koburské skřivany bezpruhé a české staváky 
bílé rovné. Následovala série prázdninových výstav, 
kterou zahájila výstava v Chlebičově. I na této výstavě 
organizaci prezentovali 2 chovatelé a čestnou cenu zde 
získal Miloš Neborovský na české staváky žluté plavé. 
Již tradičně se 2 místní chovatelé prezentovali na výsta-
vě ve Slezských Rudolticích, kde získali i cenné oceně-
ní. Čestnou cenu na vlašky koroptví získal Pavel Ben-
sch, na české staváky žluté získal čestnou cenu Miloš 
Neborovský, který zároveň získal i ocenění na nejlep-
šího holuba výstavy, a to na českého staváka bílého. 
Po vstupu do druhé poloviny prázdnin následovala 
výstava pořádána opět v okrese Bruntál, a to v Úvalně, 
kde naše chovatele prezentoval Miloš Neborovský, jenž 
získal čestnou cenu na české staváky bílé a jeho ko-
burští skřivani pruhoví se stali nejlepší kolekcí holubů. 
Následovala místní výstava v Hradci nad Moravicí, kde 
ze 2 velkohoštických chovatelů uspěl opět Miloš Nebo-
rovský, který získal čestné ceny na české staváky žluté 
a čestné staváky bílé. Úspěšnou výstavou pro chovatele 
z Velkých Hoštic byla výstava ve Slavkově, kde čestné 
ceny získali hned 3 naši vystavovatelé, a to Pavel Bensch 
na vlašky koroptví, Miloš Neborovský na české staváky 
žluté rovné, české staváky bílé rovné a koburské skři-
vany pruhové a čestnou cenu zde získal také Roman 
Klásek na vídeňské modré králíky.
V září jsme se vydali vystavovat mimo území České 
republiky, a to za našimi přáteli z polského Radlina, 
se kterými již dlouho-
době spolupracujeme 
i formou účasti na vý-
stavách. Z velkohoš-
tické organizace se 
této výstavy zúčastni-
lo 6 chovatelů a i přes 
vysoký počet vysta-
vených zvířat zazna-
menali naši chovatelé 
významné úspěchy. 
Čestnou cenu získal 
Roman Klásek na zdrobnělé velsumky rezavě koroptví 
a Miloš Neborovský na koburské skřivany pruhové 
a české staváky bílé. Oba chovatelé získali čestné ceny 
na zvířata oceněná 96 body a šlo tedy o velice kvalitní 
prezentaci na zahraniční půdě. 

Ve dnech 16. a 17. 9. se na přerovském výstavišti konala 
53. celostátní výstava mladých králíků a 15. celostátní 
výstava mladé drůbeže. Tato výstava je pro české cho-
vatele neodmyslitelným svátkem v chovatelském roce, 
což svědčila účast chovatelů z celé České republiky, ale 
také účast chovatelů ze sousedního Slovenska a Polska. 
Výstavu tradičně obohatily doprovodné expozice holu-
bů, exotického ptactva a hospodářských zvířat. Záštitu 
nad celou akcí převzal místopředseda Poslanecké sně-
movny PČR Jan Skopeček. Celkem 337 vystavovatelů 
předvedlo 1808 kusů králíků a 623 kusů vodní a hraba-
vé drůbeže. Chovatele z Velkých Hoštic reprezentova-
li Zuzana Szejutová a Roman Klásek, kteří zde získali 
Čestnou cenu na kolekci vídeňských modrých králíků. 
Jejich kolekce se i přes silné zastoupení tohoto pleme-
ne zároveň stala 3. nejlepší kolekcí v České republi-
ce s počtem 380,5 bodu. Již třetím rokem za sebou se 
Zuzce a Romanovi podařilo získat na celostátní výstavě 
mláďat ocenění, což je taktéž velký úspěch. 

Ve dnech 2.–6. 8. proběhlo Celostátní kolo 55. roční-
ku Soutěže mladých chovatelů. V letošním roce mla-
dí chovatelé z České republiky zavítali do nádherného 
města Olomouc. Celostátní kolo proběhlo v prostorech 
místní Střední školy zemědělské a zahradnické. Hlavní 
náplní tohoto kola bylo poměřování sil ve vědomostech 
a zkušenostech mezi mladými chovateli v jednotlivých 
odbornostech. Okres Opava prezentovalo 6 mladých 
chovatelů, z toho 3 ze ZO Velké Hoštice. Mladí chova-
telé z Opavska se tohoto kola zúčastnili pod vedením 
Veroniky Honové a Romana Kláska. Výsledky jednotli-
vých soutěžících byly skvělé. V odbornosti králíci II. se 
Jakub Sekaczek umístil na 10. místě. Leona Grygarová, 
která odvážně reprezentovala hned ve 2 soutěžních 

Z letní činnosti chovatelů

Chovatelé

Zuzka a Roman po převzetí ocenění na Celostátní výstavě mláďat

Nejlépe oceněný holub Miloše 
Neborovského na výstavě v pol-

ském Radlinu

mladých chovatelů v Břidličné, kde si kromě krásných 
individuálních ocenění převzali jako celý okres krás-
né 3. místo v soutěži okresů. Mladí chovatelé z okre-
su Opava tak i v letošním roce zaznamenali spoustu 
úspěchů, za což se ve velké míře zasloužili i mladí cho-
vatelé z Velkých Hoštic. 
V sobotu 2. září jsme pro děti a mládež uspořáda-
li jubilejní 10. dětskou výstavu domácích mazlíčků. 
Mladí chovatelé si tak mohli ze svých domovů donést 
jakékoli svěřence a pochlubit se s nimi na veřejnosti. 
Celkem se v areálu Pekliska sešlo 24 mladých chova-
telů, kteří během vyhlášení obdrželi čokoládu, diplom 
a medaili. Následovala pestrá dětská tombola a boha-
té občerstvení bylo samozřejmostí. Děkujeme všem 
mladým chovatelům za účast. Průřez různými druhy 
zvířat dělal celou akci velice zajímavou a my se již nyní 
těšíme na další ročník. 

Za ZO ČSCH Velké Hoštice Roman Klásek

Soutěžící a vedoucí okresu Opava po vyhlášení 
výsledků Celostátního kola Soutěže mladých chovatelů

Mladí chovatelé na Dětské výstavě domácích mazlíčků

odbornostech, se umístila v odbornos-
ti teraristika na 5. místě a v odbornosti 
akvaristika na pěkném 2. místě. V od-
bornosti teraristika dále prezentoval 
Filip Brokl, který se umístil na 4. mís-
tě a na 2. místě se v této odbornosti 
umístil nejmladší opavský soutěžící 
Matěj Vajda. V odbornosti psi Opava 
taktéž dopadla skvěle. Eliška Chmelo-
vá se umístila na 4. místě a Aneta Ko-
curová na 2. místě. Soutěžící z Opavy 
nasadili svou laťku opět velmi vysoko 
a celý okres Opava dotáhli na krásné 
7. místo. I tento rok byl samozřejmos-
tí velmi bohatý doprovodný program. 
Mladí chovatelé zavítali do tajů historie 
Olomouce, s průvodcem si prošli nád-
herné náměstí a radnici, navštívili vlastivědné muzeum 
či skleníky, kde byla k vidění flóra a fauna téměř celého 
světa. V sobotu se všichni vydali do Zoo Olomouc, kde 
kromě volné prohlídky zoo byla k dispozici průvod-
kyně, která soutěžícím předvedla prostory chovatelů, 
přivedla je blíže k zvířatům a nechala soutěžící nakr-
mit žirafy. Součástí programu byly pěkné přednášky 
a ukázky, například přednášky v jednotlivých odbor-
nostech, ukázka kynologie a psího tance či přiblížení 
záchranného programu Kukang, který chrání outloně 
na ostrově Sumatra. Na závěr soutěže proběhlo slav-
nostní vyhlášení výsledků, kterého se zúčastnili vzácní 
hosté, v čele se senátorkou Jitkou Chalánkovou, po-
slankyní Margitou Balaštíkovou a náměstkem ministra 
zemědělství Miroslavem Skřivánkem.
Po úspěchu na celostátním kole soutěže mladých 
chovatelů se mladí chovatelé z Velkých Hoštic s přá-
teli z okresu Opava společně prezentovali na soutěži 

Chovatelé



24 25Velkohoštický Občasník červenec – září 2023

Tradiční turnaj v malé kopané se uskutečnil dne 15. 7. 
na fotbalovém hřišti FK Velké Hoštice. Letos se přihlá-
silo celkem 7 družstev. Turnaj probíhal systémem „kaž-
dý s každým“. Hrací doba jednoho zápasu byla z běžné 
doby 2 x 10 minut mírně zkrácena kvůli velmi vysokým 
teplotám. Ve finále se utkala družstva Zdravé jádro a FC 
Krááál, kde se více dařilo Zdravému jádru. 
O 3. místo proti sobě bojovaly týmy Pohos-
tinství Vítek a Je to ta zeď. Během celého 
odpoledne zajišťovali občerstvení členové 
FK a seniorky, které napekly výborné koláče. 
Děti mohly využít skákací hrady a bazénky 
pro osvěžení. Večer zahrála pro zábavu ka-
pela Cactus. Poděkování patří všem hráčům, 
členům FK, seniorkám, obecnímu úřadu 
a celé sportovní komisi.
Nejlepším střelcem byl vyhlášen Patrik Pa-
velek z týmu Pohostinství Vítek a nejlepším 
brankářem Rosťa Matyščák z týmu Zdravé 
jádro.

Konečné pořadí jednotlivých týmů:
1. Zdravé jádro 5. Devils
2. FC Krááál 6. Obecní úřad
3. Pohostinství Vítek 7. Mladíci z Hoštic
4. Je to ta zeď

Připravil David Pluschke

Velkohoštické sportovní odpoledne

Chovatelé / Sport

Vítězný tým Zdravé jádro

Dne 29. 7. proběhl v areálu Hoštické a. s. 17. roč-
ník chovatelského dne. Součástí tohoto dne byla 
21. národní výstava plemene český sportovní pony 
a 4. kolo vozatajského poháru svazu chovatelů čes-
kého sportovního pony, kdy kategorie dvojspřeží nad 
18 let byla 14. ročníkem Memoriálu Lojzy Fialy. Sou-
částí tohoto dne je i pomyslný křest hříbat, kterého 
se i kromě vybraných hostů zúčastnil v roli kmotra 
i pan starosta David Benek.
Výstavy se zúčastnilo téměř 70 koní a koně z Hřebčí-
na HF Velké Hoštice se prosadili ve všech třinácti ka-
tegoriích včetně několika vítězství a umístění do tře-
tího místa.
Ve vozatajském poháru nás reprezentovali Monika 
Jašková a Laura Denerová. Monika se v seniorské ka-

tegorii jednospřeží umístila na 2. místě a v kategorii 
dvojspřeží na 3. místě. Laura v kategorii dvojspřeží 
do 18 let se umístila na 3. místě.
Na akci během dne dorazilo přes 500 lidí, kteří po ce-
lou dobu vytvářeli pohodovou atmosféru.

Zástupci Hřebčína HF Velké Hoštice děkují všem svým 
členům, sponzorům a zástupcům obce Velké Hoštice 
za podporu této tradiční akce a budeme se těšit na její 
18. ročník.

Aleš Fiala

17. ročník chovatelského dne

Ve dnech 6.–9. 7. se uskutečnila další návštěva vesnice 
Schortewitz v Německu v rámci družby mezi naším FK 
a jejich SV Blau-Weiss 55. Plný autobus natěšených ob-
čanů a členů FK dorazil do německé vesnice 6. 7. k veče-
ru. Němečtí přátelé čekali jako vždy na hřišti a konalo se 
bouřlivé i dojemné vítání. Mezi německými přáteli byl také 
starosta obce Martin Rausch a další členové tamějšího 
obecního zastupitelstva. Došlo k předání vzájemných dár-
ků a němečtí přátelé projevili přání pokračovat v družbě 
obou obcí i za nového zastupitelstva Velkých Hoštic.
Další den měli němečtí přátelé připraven zajímavý pro-
gram – jelo se do nedalekého města Wittenberg, pů-
sobiště teologa Martina Luthera, kde se Němci i Češi 
rozdělili do tří skupin a každá se svým průvodcem absol-
vovala velice poutavou procházku historickým centrem 
s výkladem. Poté následoval společný oběd a večer pak 
program u jednotlivých hostitelů.
V sobotu 8. 7. se po obědě konal program na hřišti – 
především zápas mužstev Schortewitz proti Velkým Hoš-

ticím. Vždyť právě fotbalem tohle přátelství před více 
než 40 lety začalo. O výsledek v tomhle utkání nejde – 
jde o radost ze hry 
a vzájemného se-
tkání.
Po zápase předa-
li zástupci našeho 
FK Němcům dar 
v podobě dřevěné 
zvoničky a naši byli 
obdarováni ručně 
malovaným obra-
zem znázorňujícím 
„Freundschaft“. Ve-
čer pak proběhl 
společný program 
na hřišti.
Čtyřdenní návštěva, 
během níž panovaly téměř tropické teploty, byla zakon-

čena společným nedělním obědem, po kte-
rém se velkohoštičtí vydali na cestu zpět.
Byly to opět velmi pěkné dny prožité s přáteli, 
se kterými zůstaneme v kontaktu do dalšího 
setkání. To by se mělo konat za dva roky.
A protože dárkem hoštických byla již zmíně-
ná zvonička, v uplynulých dnech jsme obdr-
želi fotografie z Schortewitz, jak tuto zvoničku 
naši němečtí přátelé instalují a jak na ni bu-
dou zvonit na důkaz vzájemného přátelství.

Mgr. Pavel Straub

Družební setkání FK Velké Hoštice 
– SV Blau-Weiss Schortewitz

Sport

Závěrečné foto před odjezdem domů

Předávání dárků

Společné foto po zápase
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Bratři a sestry hasiči, spoluobčané,
léto skončilo, podzim je tu – Babí léto. 
Hasiči nezahálí, stále trénují a soutěží. Ještě je několik 
soutěží, na kterých se můžeme ukázat. Letošní sezo-
na nebyla marná. Dvě družstva mužů, jedno juniorské 
a dvě dětská družstva se velmi snažila a snaží. Jejich 
výsledky jsou velmi dobré. Podle možností a aktuální 
fyzičky každého konkrétního družstva, ale také podle 
toho, jak jim přálo příslovečné „sportovní štěstí“. 
Družstva mužů a také juniorů se soustředila hlavně 
na Moravskoslezský pohár a také zakusila sílu soupeřů, 
skvělých týmů na extralize ČR. MSP je patnáctikolová 
soutěž za účasti asi 45 hasičských družstev ze severní 
Moravy a Slezska. Soupeřilo se o body, poháry a ceny. 
Nejlépe se umístnilo družstvo mladších mužů Velké 
Hoštice A, obsadilo konečné 3. místo za Chlebičovem 
(1.) a Jistebníkem (2.). Starší muži Velké Hoštice C na-
konec obsadili pěkné 6. místo. Junioři ve své kategorii 
měli proti sobě 11 soupeřů a po celkem jedenácti ko-
lech nakonec obsadili pěkné čtvrté místo (1. Kobeřice, 
2. Služovice a 3. Vávrovice). Ve sportu jsou vítězství i po-
rážky, ale je důležité, aby byla dobrá parta a chuť bojo-
vat, spolupracovat i bavit se. Všem družstvům gratuluji 
k jejich umístnění a děkuji za reprezentaci obce.  

Naše dětská družstva soutěží v Opavské lize mládeže. 
Po celkem výrazně obměně družstev, kdy ze starší ka-
tegorie odchází žáci deváté třídy a doplní se o mlad-
ší a mladší družstvo o nováčky, se děti ještě secvičují, 
ale i tak se trenérům daří družstva směřovat správným 
směrem. Na poslední soutěži v Kravařích obsadila 
obě družstva třetí místo. Starší žáci jsou celkově, mo-
mentálně na děleném 9.–11. místě a mladší družstvo 
na 7. místě. Ještě jsou před nimi dvě soutěže, takže jim 
budeme držet palce, aby se závěr podařil a posunuli 
se v tabulce výše. Dne 30. 9. proběhla u nás na hřišti 
FK Dětská pohárová soutěž v disciplíně Požární útok 
a štafeta 4 x 60 metrů, bohužel v době uzávěrky Ob-
časníku ještě nebyly známé výsledky.

Hasiči se připravují na Hoštický pohár

Hasiči

Hlavním trhákem soutěží sezony 2023 se opět stane 
naše tradiční soutěž – Hoštický pohár, který se usku-
teční 7. 10. na hřišti FK Velké Hoštice. Opět se očekává 
velmi hojná účast družstev nejen Moravy a Slezska, ale 
přijedou družstva napříč Českou republikou a také ze 
Slovenska. Účast 130 družstev na naší domácí soutěži 
je již tradicí a velmi nás těší tak obrovský zájem. 130 
družstev je limit, který je možno zvládnout, ale na tuto 
soutěž se hlásí více než 150 týmů. Někteří se prostě 
nedostanou a musí si počkat zase dva roky na další 
ročník. Zahájení soutěže je naplánováno na 8:45 ho-
din. Konec bude někdy v odpoledních hodinách, cca 
v 16 hodin. Všechny občany Velkých Hoštic srdečně 

 Starší žáci

Mladší žáci

Společné foto – oslava třetích míst v Kravařích

zapomněli nechat zkontrolovat nejen komín, ale celé 
spalinové cesty včetně kotlů, krbů a kamen. Chráníte 
tím sebe a svůj majetek. 
Zásahová jednotka byla v posledních dnech vyzvána 
k likvidaci kmenu stromu, který blokoval cyklostezku 
směrem do Malých Hoštic. Naštěstí naší obec minula 
kalamita v podobě velmi silné bouřky, která severo-
východně od nás v několika obcích zalila silnice, skle-
py i garáže blátem a vodou. U nás to sice taky bylo 
silné, voda se například dostala do suterénu mateř-
ské školky, ale obešlo se to bez výrazné újmy na ma-
jetku a zásahová jednotka nevyjížděla. 

Hasiči byli v průvodu tradičních Velkohoštických do-
žínek. Děkuji všem členům, kteří se zúčastnili.

Protože občasník vyjde ještě před soutěžemi, chci již 
nyní poděkovat výboru a všem členům, kteří přijdou 
pomoct s přípravou a organizací. Velice si vážím je-
jich práce a nasazení. Určitě se ještě letos uskuteční 
závěrečný večírek, kde se společně pobavíme. 
Krásné podzimní dny a těším se na shledanou při ně-
které hasičské nebo obecní akci. 

Za výbor SDH Roman Winkler, starosta sboru

zvu na tuto sportovní podí-
vanou. Máte jedinečnou šan-
ci vidět ta nejlepší družstva 
ze všech soutěží a lig. Všich-
ni si přijedou změřit své síly 
a ukázat, co mají natrénováno 
za celý rok 2023. Je zajištěno 
bohaté občerstvení. Soutěž se 
bude konat za každého poča-
sí. Díky našim stanům, záze-
mí fotbalového klubu a také 
za podpory obce bude možno 
sledovat soutěž i v nepřízni-
vém počasí. Navíc se tradičně 
chystá Live přenos na YouTu-
be. 7. října je den, kdy téměř 
každý sportovní hasič sle-
duje dění ve Velkých Hošti-
cích! Všichni netrpělivě čekáme, jak to letos dopadne. 
A samozřejmě fandíme hlavně našim klukům i ženám. 
Přijďte nás také podpořit. 
Brzy se příroda i zahrádky vybarví různými odstíny 
pestrých teplých barev od červené, žluté až po hně-
dou. Opět upozorňuji, že pálení listí, klestí a dalšího 
bio odpadu není úplně vhodné. Využijte svozu bio 
odpadu – hnědých popelnic. Připomínám aby jste ne-

Hasiči



Vážení spoluobčané, děkuje-
me za hojnou účast na našich 
zvěřinových hodech, které 
proběhly v měsíci srpnu. Po-
časí přálo a akce se vydařila.

Těšíme se na vaši účast také 14. 10., kdy budeme 
pořádat již tradiční gulášové hody spojené s lovem 
s dravými ptáky. Skupina sokolníků, se kterými spo-
lupracujeme, je Klub sokolníku při ČMMJ středisko 
Opava, které v letošním roce - stejně jako náš spo-
lek, slaví 30 let od svého založení. Z tohoto důvodu 
očekáváme vysokou účast sokolníků a pestrou škálu 
loveckých dravců. Akce se bude konat od 10:00 ho-
din v areálu myslivecké chaty a následně v lokali-
tách naší honitby, kde bude probíhat lov s dravými 
ptáky. Po ukončení lovu bude provedeno slavnostní 
zakončení opět v areálu MS Borka.
Rádi bychom se ohlédli za akcí, která se konala 
23. 9. Toho dne proběhly zkoušky loveckých psů, 
které jsme pořádali ve spolupráci s ČMMJ OMS Ost-
rava. Zúčastnilo se bezmála 15 myslivecky vedených 
psů. Celá akce probíhala v naší honitbě a následně 
v areálu MS Borka, kde jsme již jako obvykle při-
pravili pohoštění jak pro psovody, tak i pro širokou 
veřejnost. 
Závěrem bychom chtěli poděkovat také obci Velké 
Hoštice, která nám pomohla pro tyto akce zajistit 
zázemí v podobě lavic a obecního stanu. 

Za MS Borka Jan Hanske, místopředseda

Myslivci připravují gulášové hody se sokolníky

Myslivci
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zve širokou veřejnost
dne 14. 10. 2023  na chatu MS od 10.00 hodin


